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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2023. június 26. napján 09:00   

órakor megtartott nyilvános üléséről. 

 

Helye: Faluház Salföld 

 

Jelen vannak:  

Fábián Gusztáv polgármester 

Kovács István alpolgármester 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő 

 

Tanácskozási joggal jelen van:  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző 

 

A jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető 

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a testület három 

fővel határozatképes. Napirend előtt néhány mondat az előző időszakról, beindult a fesztivál 

szezon. Az új rendezvényközpont a Káli Fecske is nagyon sok programot csinál, hétvégén meg 

volt a Salföld Dalföld nagyon jó volt. A két ülés közötti határozatokról elmondja, hogy az 

autóbuszmegálló területén a parkolás szabályozása, az volt, hogy az a Magyar Közút területe, 

megnézték a térképen, hogy ott nincs köze a parkoláshoz, három ingatlanra oszlik el a terület, 

az egyik terület, ami a major melletti rész, az egy állami kezelésű dolog, amihez nincsen köze 

Salföldnek. Ahol a salföldi rész van, oda kitették azt a bizonyos „megállni tilos” KRESZ-táblát, 

amit nagyjából be is tartanak a sofőrök. A templom melletti részen nyugodtan megállhatnak az 

autók, mert nem állnak rá az úttestre.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ez volt, amit végül a Rendőrség javasolt, 

mondták, hogy kijönnek szívesen és tanácsot adnak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem adtak tanácsot a rendőrségtől.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor nem hívták őket.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mert?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a parkoló az a része, ami a major melletti, még egyszer 

mondja, nem az önkormányzaté.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha a Rendőrség tanácsol valamit, akkor nyilvánvalóan azzal 

a tanáccsal lehetne tovább fordulni.  
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Fábián Gusztáv polgármester: hozzá kell tegye, hogy 10 évvel ezelőtt kitették a „megállni 

tilos” táblát, amit leszedtek.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha a Rendőrség tanácsol valamit, akkor az egészen 

máshogyan fogadják.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: azt tudja mondani, hogy jelenleg a buszmegálló projekt 

rendben van, mert már nem állnak meg az autóbusz megállóba, megállnak a tiltó tábla előtt. 

Más helyen el tud menni a busz. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mindennek van szakértője, szakembere, szerinte azokra 

érdemes lenne hagyatkozni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: azt meg végképp nem szeretné, hogy ne lehessen megállni a 

körforgalomba, mert egyrészt az önkormányzat is használja és nemcsak a turistáknak van.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de nincs is körforgalom. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: persze, hogy nincsen, az nem is körforgalom.   

 

Kovács István alpolgármester: hivatalosan nem az.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: gyakorlatilag a bejegyzett területek egyikére sincsen 

bejegyezve, hogy út, annyi van, hogy buszmegálló. Gyakorlatilag nem közúton, vagy 

önkormányzati úton vannak, hanem egy területen vannak, ami ezer éve használatban van. 

Röviden ennyit akart mondani, reményei szerint ez így működik. A próba időszak megvolt, 

nem állnak oda, a buszosokat szokta kérdezni és neki az a lényeg, hogy meg  be tudjon menni, 

meg tudjon állni és vissza tudjon menni. Egyébként az autóforgalomról csak annyit, hogy beállt 

egy szintre, már nem az az őskorszaki dolog, mint ami, volt 15 évvel ezelőtt, hogy egymás 

hegyén-hátán álltak az autók, hanem szolidan, leszámítva a rendezvényeket. Most az is 

kipróbálták a Salföld Dalföldnél, a Káli Fecske programjainál betartják, nem állnak az aszfaltra, 

igaz, hogy a Káli Fecske csinált magának egy külön parkolót. Igazából nem volt parkoló 

probléma a rendezvények alatt, csak erről szeretné tájékoztatni a tisztelt Képviselő Asszonyt.  

A másik a szennyvízkezelés megoldása, ami még akár téma is lehet az utolsó napirendi pontnál. 

Itt annyi történt, hogy Belügyminisztériumi állásfoglalást kért az önkormányzat, amit 

megkaptak. Igaz, hogy ez gyakorlatilag nem segít a dolgon, illetve nem viszi előre. A maga 

részéről annyit csinált, hogy elment a Beszt Kft-hez, akik anno tizenvalahány éve tervezték a 

faluban a csatornát. A cég igen rendesen mondta, hogy tudna segíteni, de igazából átnézik a 

dolgokat és írásban fognak válaszolni. Röviden ennyi volt a csatorna témában.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: szerepel benne az is, hogy megvalósíthatósági tanulmány, 

környezeti hatástanulmány. Kérdezi, hogy ki készíti ezeket. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a Beszt Kft készítené,  ha adna egy árajánlatot ezekre a 

dolgokra, tehát ő komplett megcsinálja ezeket a dolgokat, illetve agglomerációhoz való 

csatlakozás dolgait, de ők sem tudják egyik pillanatról a másikra ez egy komolyabb munka, 

kértek egy időt. Természetesen ők is ki kell, hogy jöjjenek a helyszínre, a vezető mondta, hogy  

most egy kicsit be vannak havazva munkával, de foglalkoznak a dologgal és akár még ebben a 

hónapban adnak egy részletes árajánlatot, hogy mit csinálnának egyáltalán és az mennyibe 

kerülne. Addig el sem indulnak, amíg nem tudják, hogy mire kell költeni.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de akkor az a képviselő-testület elé kerül.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: természetesen, szigorúan a képviselő-testület fog erről 

dönteni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez nagy összeg, lehet erre egyetlen pályázó, ez 500 millió? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezt nem tudja, hogy közbeszerzés, vagy valami. Ők nem a 

beruházást akarják megoldani, hanem ezek az előkészületi dolgokra, mint szakmailag 

megfelelő cég, próbál választ adni. A harmadik határozat a gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatok ellátása, melyet elküldtek a Kormányhivatalhoz, a Helyi Esélyegyenlőségi Programot 

szintén elküldték a megfelelő szervnek bírálatra. A következő határozat a Balaton-felvidéki 

Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálattal kötött megállapodás módosítása. 

Egyetlen dolog van, az úgynevezett közétkeztetés, illetve a szociális étkeztetés keretében. 

Salföld Önkormányzatának eddig volt a sima, mindenkire vonatkozó 30 %-os kedvezmény 

mellett volt egy 50 %-os extra kedvezménye az érintettek része. A múltkori ülésen 

megszavazták, hogy ez már ne legyen, mert olyan mértékben emelkedtek az árak, hogy komoly 

tétel. Egyébként most fogják tárgyalni  a költségvetés módosítását, amelyben pont ez is benne 

van, hogy mennyire emelkedett. Bizonyos szempontból most spórolni kell, tehát nem tudnak 

ennyit biztosítani. Tehát az érintetteknek meg lett küldve ez a határozat. Tehát ennyi volt a 

jelentésekről, aki el tudja fogadni a jelentést, az kézfeltartással jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

70/2023. (VI. 26.) HATÁROZATA 

 

jelentés elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról készült 

jelentést elfogadja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: előttünk vannak a napirendi pontok, hat napirend pont van.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: még azt mondta Polgármester Úr, hogy vegyék fel 

napirendre azt a megállapodást, ami az ebéd szállításról szól.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: igen, köszöni, az ebéd szállítási megállapodás lesz a hetedik 

napirend.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: azt szeretné mondani, hogy a hatodik napirendi pont, 

amelyek őt illetnék, ez nem egészen stimmel ahhoz, amit írt. Azt kérte, hogy a következő 

testületi ülésre kér néhány pontot felvenni a napirendre, ezek között nem kifejezetten nemcsak 

kérdések szerepelnek, hanem az első mindjárt egy előterjesztés, aminek adott egy címet is: 

Hiteles tájékoztatás alapján készítendő igényfelmérés Salföld csatornázásáról. Ez nem kérdés, 

ezt kéri felvenni a napirendekhez.  
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Fábián Gusztáv polgármester: abban a napirendben természetesen lehet róla beszélni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a következő: tervek a buszfordulóbeli kereszttel 

kapcsolatban. Akkor még tervek voltak, most már előterjesztésnek nevezné, tudniillik közben, 

amikor polgármester úr azt válaszolta, hogy napirendre kerül, időközben jött egy megkeresés, 

illetve egy részletes helyzetfelmérést tartalmazó email az értéktártól.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezt majd akkor beszéljék meg.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezt nyilvánvalóan szeretné napirendre vetetni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: napirendre veszi, ha sorra kerül, akkor a képviselő asszony 

elmondhatja. Ne vegyék előre az egészet, ott lesz a lehetőség elmondhatja, úgy hogy tudják, 

hogy miről van szó.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy szavaznak is róla?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akár szavazhatnak is róla, ha van javaslat, akkor lehet róla 

szavazni természetesen. Tehát akkor hét napirendi pont lesz a mai ülésen, akkor, aki azzal 

egyetért, kézfeltartással jelezze. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

71/2023. (VI. 26.) HATÁROZATA 

 

napirend elfogadásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2023. június 26-i ülés napirendjét az 

alábbiak szerint elfogadja:  

1.) Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testület 2023. évi költségvetésről szóló 2/203. 

(III. 03.) önkormányzati rendelet módosítása  

2.) Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testületének a köztisztaságról és a szervezett 

köztisztasági közszolgáltatás kötelező igénybe vételéről szóló 8/2010. (XII.29.) 

önkormányzati rendelete módosításának megtárgyalása 

3.) Kincstári ellenőrzéshez készült intézkedési terv korrigálása 

4.) Beszámoló az Önkormányzat részvételével működő társulások 2022. évi tevékenységéről 

5.) Ebrendészeti feladatok ellátása 2023. július 01. napjától  

6.) Mátraházi  Zsuzsanna képviselő kérdései  

7.) Szociális étkezés szállításával kapcsolatos megállapodás elfogadása 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: azért tartózkodik, mert a saját kéréseit nem fejtette ki, ezek 

el lettek felejtve.  
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1.) Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testület 2023. évi költségvetésről szóló 

2/203. (III. 03.) önkormányzati rendelet módosítása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az államháztartási törvény határozza meg az előirányzatok 

módosítását, ez történik most. Gondolja, hogy áttanulmányozták a dolgot. Lett egy orvosi 

rendelői felújítás karbantartási kiadás, egy falugondnoki jutalom előirányzat, illetve itt van a 

szociális hozzájárulás, ami csökkent.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igen, mert polgármester úr nyugdíjas lett és feltűnt, hogy 

az túl lett tervezve.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: továbbá volt még asztal beszerzés. 

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igen, igen, nem volt nagy összeg, de beruházásként kellett 

lemódosítani.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: még volt egy szerény adomány bevétel, bocsánat, hogy 

szerénynek nevezi, bár csak minden héten érkezne ilyen adomány.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: több adomány is volt összesen 350.000 Ft volt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: igen, mert 150 + 200 volt a táblára és azt is beleírták. Tehát 

így a bevételek 44 millióról 45 millióra változnak. Kérdezi a testületet, hogy a részleteket 

átvizsgálták-e.  A bevételi forrásoknál, ami plusz, itt van ez a bizonyos 350.000 Ft, működési 

célú támogatásra kaptak 480.000 Ft-ot.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a szociálisra kapta az önkormányzat, bérkiegészítés 

címen.   

 

Fábián Gusztáv polgármester: tulajdonképpen kaptak szociálisra is és a falugondnokira is? 

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: az van, hogy a szociális ágazati pótlék, mind bevételi és 

kiadási oldalon is meg szokott jelenni, de év elején csak a kiegészítőre tudják rátenni és igazából 

csak az egyik rovatról a másikra került át, ez a szociális ágazati pótlék. Viszont a kiegészítő 

bértámogatás az a 469.000 Ft, az a költségvetés elfogadása után érkezett és az is, mint bevétel 

megjelent.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kiadásoknál a legnagyobb mínusz a munkaadókat terhelő 

járulék a szociális hozzájárulás. A dologi kiadásoknál is vannak pluszok, nem sok, de azt sem 

mondaná, hogy óriási mennyiségű. Egyéb működési célú kiadásoknál is vannak a pluszok. Így 

jön össze ez a 800.000 Ft-os különbség az eredetihez képest. Kérdezi, hogy van-e kérdés, 

észrevétel.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy a személyi juttatásoknál ez a 244.000 Ft, ez 

micsoda?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy a falugondnokra gondol?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem a személyi juttatásoknál a különbség.  
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Fábián Gusztáv polgármester: van egyszer a jutalom, illetve van még, amit nem tudja hová 

jegyeznek a Polányi Beatrix bére.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: az már be volt tervezve.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tehát ott nincsen különbség.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: csak furcsa, mert kerek összeg.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: azért, mert egy havi bér.  

 

Kovács István alpolgármester: tehát az egész évi nem lett betervezve. 

  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: mivel megkapták a bértámogatást a falugondnokra, így 

lett betervezve.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: most már tudják, hogy miért csökkent 904.000 Ft-tal a 

járulékok összege. Kérdezi, hogy hogy polgármester úr most ment el nyugdíjba?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: nem most ment el nyugdíjba. Minden évbe megkapja ezt 

a táblázatot és tavaly is az utolsó költségvetés módosításkor ott volt egy kormányzati funkción 

maradék és nézte, hogy nem úgy fogy és egyeztetett a személyzetis kolléganővel és ott jöttek 

rá, hogy ez okozza a táblázat és a valóság közötti különbözetet és akkor már nem várja meg az 

évvégét és a helyesbítést, hanem most az első költségvetés módosításakor ezt a pluszt már 

leveszi.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy van az, hogy nyugdíjas és főállású 

polgármester, ez hogyan lehet?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: mert ez így lehet.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: korábbi évek gyakorlata alapján lehet, egyébként érti a 

kérdés lényegét, de valóban nem kizárt. Nem a polgármester úr esete volt, amikor ennek 

utánanéztek, hanem már jó sok évvel ezelőtt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ez milyen rendelet alapján?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a nyugdíjakra vonatkozó jogszabály. Megkéri a 

kolléganőt, hogy írja meg képviselő asszonynak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez nem egyedi, az orvosoknál például.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az orvos magánvállalkozó, például a háziorvosok.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ahhoz, hogy a háziorvosok nyugdíj mellett főállásban 

dolgozhassanak, ott ugyanezért bevezették.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: arra gondol polgármester úr, hogy a közalkalmazottak is 

dolgozhatnak nyugdíj mellett.  
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Fábián Gusztáv polgármester: ezt a rendelet alkotótól kell megkérdezni, hogy miért adta meg 

ezt a lehetőséget a polgármestereknek.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: dologi kiadásoknál ez a plusz 1,4 millió forint?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a házi segítségnyújtás, tehát a Balaton-felvidéki szociális 

társulás minden évben hozott számlát és a második számlánál szociális étkezést ÁFA-san hozta. 

Ez megdöbbentő volt  a pénzügy számára és az államkincstárral hosszasan egyeztetve kiderült, 

hogy nemcsak ebben a hivatalban volt államkincstári ellenőrzés, hanem a társulásnál is pont 

Lesenceistvándon és kihozták, hogy ÁFA-san kell számlázni a szociális étkezést az 

önkormányzatok felé. Mivel a pénzeszköz átadás nem egy ÁFA-s kiadás, ezért az államkincstár 

elküldte, hogy mit kellene tenni. Kiderült aztán, hogy ez nem pénzeszköz átadás, hanem házi 

segítségnyújtásnál, a szociális étkezés, ugyanarra a kormányzati funkcióra megy és szakmai 

szolgáltatás.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy mi ez a plusz?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: annyira nagy volt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: annyira nem volt nagy, múltkor mondta polgármester úr, 

hogy 500.000 Ft.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: azóta jött még egy számla.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: beszorozta ezeket az 1700 valamennyiket, összesen 12 

hónapra jönne ki 515.000 Ft, ebből az 1700-ból.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: nem, nagyon sok.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a házi segítségnyújtás a tavalyi évben körülbelül az év 

közepétől emelkedett és belenyúlik ebbe az évbe is. 

  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: 200.000 Ft-os számlák jöttek csak a szociális étkezésre.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nagyon megemelkedett az összeg, plusz még volt az extra 

támogatás.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: még erről az évről beszélnek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: de ez átnyúlik.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: még jön majd számla, július 1-től lesz még számla.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: arról volt szó, hogy ebből nem vállal semmit az 

önkormányzat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: július 1-től, az első „könnyített számla” valószínűleg 

szeptemberbe fog megérkezni.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: bárki beszorozhatja, hogy mennyi jön ki napi 1710 Ft-tal, 

beszorozta és 514.400 Ft jött ki egy évre.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: itt próbálkozott, hogy 396.000 Ft, itt 114.000 Ft az ÁFA, 

rá kellett tenni a házi segítségnyújtásra 388.000 Ft-ot.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy az 1710 Ft az nem bruttó, ahhoz még ÁFA 

jön?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igen, a szociális étkezés az ÁFA-s.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az nem volt a múltkori… 

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: ezt az államkincstár ott felgöngyölítette, kapott a II. 

negyedévre egy olyan számlát, ami ÁFA-s, de az a pikáns, hogy csak Salföldre, tehát ez sehol 

máshol nem jött ki és utána hosszas levelezés és telefonálgatás és több kolléganő segítségével 

derült ki, hogy ÁFA-san kellett volna eddig is számlázni a szociális étkezést.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor ezek szerint most a lakosságnak is drágább lesz, nem 

1710 Ft lesz?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a lakosság felé ÁFA-s volt.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: nem pénzeszköz átadás, hanem szociális étkezés.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az intézmény az konkrétan az önkormányzat által 

fenntartott társulásnak az intézménye.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: de ez nem pénzeszköz átadás, majd átküldi az emailt, 

mindenki át fogja vezetni.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: azért, mert ez nem a működéshez kell, hanem az átvállalt, 

csak az átvállalt része lehet ÁFA-s. Van egy rész, amit fizet alapból a feladatellátás miatt, illetve 

van egy díj felette, amit azért fizet, mert kedvezményt kap.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: minden átkerült a dologiba, tehát nem pénzeszköz átadás 

volt, hanem dologi kiadás.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: abszolút nem logikus.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: nem logikus, de levezették és állásfoglalást küldtek.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: hát vannak meglepetések.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igen, ez annyira megdöbbentő volt, mert eddig ez volt a 

folyamat és azt mondták, hogy pénzeszköz átadás és innentől pedig felgöngyölítették és nem 

így kapja a hivatal a számlát és onnantól borult ki. Azért kell ezeket a pénzeszköz átadásokat 

rátenni a dologira, nem volt egyszerű, mert már voltak számlák, amelyek bejöttek és javítani 

kell. A költségvetés módosításon átmegy és utána tudja majd kijavítani.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy eddig a működési célúban volt, mert 364.000 

Ft van?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: abban a tartalék is benne van a működési célban.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de az 364-gyel kevesebb az pedig 1 millióval több.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igen, mert vannak mínuszok és pluszok.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mintha nem egyenlítené ki egymást a kettő.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: azért, mert a 337-ről vezetett át a 336-ra, szembe 

fordította az adományt a kiadással. A szakmai szolgáltatások megnövekedtek azokat vezette át 

szakmai tevékenységre. Próbálta, hogy egyensúlyban maradjon a költségvetés, hogy a 

felesleges kiadásokat levenni és ahol plusz keletkezett ott rátenni, hogy valós képet mutasson a 

költségvetés.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az is hozzátartozik az előzetes tervekhez, hogy mi lesz  

2024-ben, 2025-ben, 2026-ban, vagy az egy külön szavazás.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az egy külön határozat a tájékoztatási kötelezettség, de 

egy napirend.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a helyi adókról kérdezi, hogy mennyi volt 2022-ben, mert 

5.270.000 Ft-ot terveznek 2023. évre, ez most több, vagy kevesebb, lehet ezt tudni?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: az adós kolléganőhöz átviszi az előző évi  tervet és a 

teljesítést és átnézi, amit mond aszerint van tervezve.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy általában több szokott lenni?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: általában ugyanannyi szokott lenni körülbelül, nem tudja 

fejből. Elfogadja azt, amit az adós mond, mert ő tudja, hogy mennyi például a kintlévőség az 

előző évről, amit még várnak, késedelmi pótlékot, esetleg bírságot.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: általában növekszik évente a bevétel, tehát akkor a 

tavalyihoz képest az idei is növekedni fog.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: nincsen varázsgömbje sem neki, sem az adós 

kolléganőnek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: évek óta nem emeltek adót, emelhetnek ha akarnak, az 

építményadó a legváltozatosabb, mert hol eladnak egy-két házat, hol megvesznek. Nem 

mindegy, hogy állandó lakos-e mert hiába 200 m2-es a ház, ha ő is megkapja az állandó lakos 

kedvezményt és csak 15.000 Ft-ot kell fizetnie, miközben a négyzetméterre akár 100.000 Ft-ot 

fizetnie kellene.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: 200 m2-re nem 15.000 Ft-ot szoktak fizetni.  
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Fábián Gusztáv polgármester: ezt nem tudják. Nagyon érdekes dolgok történnek, főleg 

amikor eladnak egy ingatlant, 200 m2-es 150 millió forintért, aztán kiderül, hogy 42 m2 után 

fizet. Telekadó nem nagyon változik, mert ugyanazok vannak változatlanul, évek óta. Iparűzési 

adóban is cégek jönnek-mennek.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a rendezvényközpont nyilvánvalóan ide van bejelentve. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem ide van bejelentve, az egy budapesti cég, Káli Fecske Kft 

nem titkos ad, legfeljebb a telephelyre a könyvelője kinevezi, tehát nem ide van bejegyezve a 

cég.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: lehetne vele beszélni. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: azt csinál, amit akar, magánvállalkozás.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: meg lehet kérni, kérdezni, környékezni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nyilván meg volt az oka, hogy Budapestre jegyezte be a céget.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kevesebb lenne az iparűzési adó. Kérdezi, hogy most hány 

százalék az iparűzési adó.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: 1,5 %.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: lehet, hogy érdemes lenne lejjebb vinni és akkor érdemes 

lenne átiratkozni ide.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ebbe nincsen beleszólása az önkormányzatnak, lehet ilyet 

kérni, de azt, hogy egy cég miért jegyezteti be magát Salföldre, vagy miért nem jegyezteti be 

magát Salföldre, azt ő dönti el.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha leviszik 2 %-ra, akkor máris vonzó.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egy kulturális központ, amiben van egy étterem, ami nyilván 

adóbevéllel fog rendelkezni, de a többi részét, hogy kulturális támogatásokból műsort 

rendeznek, az egy kicsit a nonprofit kategória.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ahhoz van egyesület.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: milyen egyesületre gondol?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: Káli Kulturális Egyesület.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: semmi köze nincsen a kulturális egyesületnek a Káli 

Fecskéhez, csak kapcsolatban állnak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az egyesület nonprofit, nyilván ezt használják ki.  
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Fábián Gusztáv polgármester: az egyesület munkát végez a Káli Fecskének, nyilván meg van 

a szerződésük. Adóköteles jövedelme ha majd lesz, akkor kell fizetnie Salföldnek is, mert az 

nem csinálhatja, hogy nem jegyzi be telephelyként Salföldet. Ebből következik, hogy az adó 

egy részét Budapestre fizeti, egy részét Salföldre.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: telephelyre nem kell adót fizetni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: évek óta kapnak a bányától is iparűzési adót.  

 

Kovács István alpolgármester: elég komoly épületegyüttes alakult ki, nem tudja, hogy itt az 

építményadó hogyan valósul meg. Egyházi ingatlanról van szó, de nem az egyház működteti, 

bérlő van, ilyen esetben mi történik.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a kérdés teljesen jogos, minek számít, lakóháznak nem számít 

az egyértelmű, de van benne olyan részleg, hogy kiadó szobák vannak, van étterem, van kiállító 

terem. Amennyiben nincsen több kérdés, akkor a tájékoztatási kötelezettséget néznék meg. 

Javasolja a tájékoztatási kötelezettség elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

72/2023. (VI. 26.) HATÁROZATA 

 

Tájékoztatási kötelezettségről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2023. évi költségvetés módosításához 

kapcsolódó az államháztartásról szóló törvény szerinti tájékoztatást elfogadja. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja, hogy aki egyetért a költségvetési rendelet 

módosításával, kézfeltartással jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

8/2023. (VII. 05.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

 

2023. évi költségvetésről szóló 2/2023. (III. 03.)  önkormányzati rendelet módosításáról  

 

2.) Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testületének a köztisztaságról és a 

szervezett köztisztasági közszolgáltatás kötelező igénybe vételéről szóló 8/2010. (XII.29.) 

önkormányzati rendelete módosításának megtárgyalása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a parlament módosította a hulladékgazdálkodásról szóló 

törvényt, így az önkormányzatoknak módosítania kell a hulladékgazdálkodásra vonatkozó 
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rendeletüket. Ez a módosítás július 1-től lenne érvényben és a 35. §-ban csak a h) pont maradna 

meg. Viszont hatályon kívül kell helyezni a rendelet bizonyos részeit, tehát röviden ennyi.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő:  úgy hírlik, hogy a konzorcium nem jön össze július 1-től, 

kérdezi, hogy erről vannak értesülések?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a MOL fogja ellátni ezt  a feladatot, több tájékoztatást 

kapott a hivatal, körlevél formájában, ezekben mindenkit megnyugtatnak, hogy teljes 

mértékben felkészültek a feladatra, minden rendben van. Mint koordináló szervezet megmarad  

az NHKV nevű cég. Volt az önkormányzatok számára online képzés, azt az egyik műszakos 

kolléga végig nézte, elvégezte. A felkészülés teljes mértékben zajlik, egyébként még a múlt heti 

egyik közlönyben volt olyan jogszabály, ami pontosan ezt a hulladéktörvényt érintette. Még 

szerencse, hogy ez egy véleményezős rendelet módosítás, tehát most hoznak egy határozatot és 

elküldik véleményezésre és a végleges rendelet alkotás csak ezután lesz.  
 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tehát akkor is az önkormányzatnak kell rendeletet alkotni.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: igen, de ez még nem az utolsó döntés az ügyben. A hivatal 

számára küldött levelek alapján minden rendben zajlik.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő:  kiöntik a fürdetővízzel együtt a gyereket, mert például a I. 

fejezetből, ha minden kikerül a javaslat szerint, akkor például kikerül az, hogy köteles minden 

ingatlantulajdonos kukát igényelni.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: nem szabályozhatja az önkormányzat, mivel már nem az 

önkormányzat feladata lesz, csak a hulladéktörvény, a kormány és miniszteri rendelet. Pontosan 

ez a lényege, hogy mindent kivesznek belőle, ami a szilárd hulladékkezelésre vonatkozik, 

kivéve azt, hogy az önkormányzat összeszedi az utcán lévő szemetet. Ez majd egy magasabb 

szintű jogszabályban szerepelni fog.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a II. fejezet, ha jól látja,  akkor az marad, abban viszont van 

olyan, amit ki kellene venni a 8. § (3) bekezdését, mely szerint: „…állványos szemétgyűjtőbe 

háztartási hulladék elhelyezése tilos…” Az állványos szemétgyűjtőt már begyűjtötte a 

polgármester úr.  

 

Kovács István alpolgármester:  van egy állványos kint a Rákóczi utcában.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a köztisztaságra vonatkozó rendelkezésekre továbbra is 

van felhatalmazása az önkormányzatnak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy hol van az az állványos.  

 

Kovács István alpolgármester: mi az, hogy állványos, a Rákóczi utcában van egy tartó, 

köztéri gyűjtő.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor lehet, hogy ki kellene cserélni, mert nincsen 

állványos.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: most hallja először, nem tudhatják, lehet, hogy a gurulós az 

állványos, ott van az négy kuka.  
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Kovács István alpolgármester: az szelektív gyűjtő.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tulajdonképpen kukát tesznek bele egy tartó szerkezetbe.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ugyanebben a rendeletben a 11. §  (4) bekezdésén kellene 

változtatni, mert így ez elég nevetséges: „A parkosított és füves területeket rendeltetés ellenesen 

használni tilos.” Vagy mondják meg, hogy nem lehet oda piszkítani, vagy pisilni, mi a 

rendeltetés ellenesség.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: nem biztos, hogy körbe tudják írni, az emberi fantázia 

végtelen. Ez egy összefoglaló dolog, ami bármi lehet.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez mulatságos megfogalmazás.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez egy gumiparagrafus.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tulajdonképpen értelme nincsen. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a jogalkotást is állandóan fejleszteni kellene.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: viszont az önkormányzat megszegte a 11. § (5) bekezdését, 

lehet, hogy ezen kellene változtatni, mert természetkárosító. „Fákon hirdetéseket elhelyezni 

tilos”. A fákon megjelent a Veszprém Balaton Kulturális Fővárosa tábla és ezt az élő fába 

belecsavarozták, ez nem kulturális dolog. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ennek is van története, már egy hete le akarta venni, de nem ő 

rakta oda.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ki rakta oda? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: lényeg az, hogy egy másik fán volt ez a tábla. Ő fúrt meg egy 

akácfát egy elhagyatott helyen és az éjszaka folyamán az illető lecsavarta és áttette egy másik 

fára. Elmegy mellette már vagy kettő hete, de soha nincsen nála csavarhúzó, hogy lecsavarja. 

Már rég le kellett volna szednie, elnézést kér, nincs is jó helyen, a mai napon le fogja szedni, 

valóban ezt nem szabad. Ismerteti a határozati javaslatot, melyet javasol elfogadásra.   

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül  és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

73/2023. (VI. 26.) HATÁROZATA 
 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testületének a köztisztaságról és a szervezett 

köztisztasági közszolgáltatás kötelező igénybe vételéről szóló 8/2010. (XII.29.) 

önkormányzati rendelet módosításának megtárgyalásáról 
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért az előterjesztés szerinti 
tartalommal a köztisztaságról és a szervezett köztisztasági közszolgáltatás kötelező igénybe 
vételéről szóló 8/2010. (XII.29.) rendelet módosításával. 
 

Felhatalmazza a Képviselő-testület a Polgármestert, hogy gondoskodjon a rendelettervezet 

megküldéséről állásfoglalás céljából a megyei önkormányzat részére, tájékoztatásul a 

szomszédos és érintett önkormányzatoknak, valamint véleményezésre az illetékes 

környezetvédelmi igazgatási szervnek. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: folyamatos 
 

3.) Kincstári ellenőrzéshez készült intézkedési terv korrigálása 
 

Fábián Gusztáv polgármester:  itt röviden annyi történt az előterjesztés készítésekor sajnos 

technikai hiba történt az intézkedési terv nem Salföldről készült, hanem egy másik településről. 

Ezt a hibát most korrigálják azzal, hogy módosítják az intézkedési tervet. Kérdezi, hogy van-e 

észrevétel, kérdés. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ez az, ami a múltkor a 10. napirendi pont volt 

és a kérdésekre válaszokat is kaptak holott nem Salföldről volt szó.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az ellenőrzési jelentés Salföld községé volt, csak a hozzá 

készült intézkedési terv volt a rossz. Amiben leírták, hogy milyen hibák voltak, az Salföldé volt. 

Maga az ellenőrzési jelentés az jó volt.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igazából ugyanazokat tárták fel a többi településen is. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mostantól akkor másképpen lesz, mert ugye itt a gépjármű 

igénybevételének rendjével kapcsolatban az volt a probléma, hogy nem írta alá senki.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: ez ugyanaz mindegyik településnél, a jegyző asszony alá 

fogja írni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az ingatlanok értékének meghatározása még hiányzott.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: azt a kataszteres úr csinálja. Negyedévente 

értékcsökkentés történik és ezt nem lehet lekövetni a vagyon rendelettel.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de a telekárát igen.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: van egy kataszteri érték, azt a kataszteres úr, aki 

szakmabeli és ő csinálja.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a vagyonrendeletbe nem fogják beleírni az ingatlan 

értékét, mert nem fognak ezért negyedévente rendeletet módosítani, főleg úgy, hogy a 

vagyonkataszterben vezetve van negyedévente az értékcsökkenés, úgy, hogy azt egy külsős 

szakember csinálja.  
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Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: tehát ez egy külön szakma, ha az önkormányzat 

értékesíteni kíván egy telket, akkor nem a kataszteres értéken fogja értékesíteni, hanem a  piaci 

értéken, a különbözetet pedig le kell könyvelni, ez nem kötelezi az önkormányzatot semmire.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy a kataszteri értéket el lehet kérni?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a zárszámadásnak van az a vagyonkimutatás melléklete 

és azon érték is van? 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: csak kíváncsiságból. 

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igazából az egy könyvelési tétel.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: kérdezi a kolléganőt, hogy tud-e a képviselő asszonynak 

valamit küldeni?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: le tudja kérni Deák Úr, amit küldött.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tájékoztatási kötelezettség betartására is emlékeztetnek 

ebben a jelentésben.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: sok mindent már feltettek Salföld honlapjára ez 

folyamatos, egyébként már sok minden fenn van, a költségvetések, költségvetés módosítások, 

támogatások.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: más tájékoztatási kötelezettségre gondol, az önkormányzat 

megint kapott egy levelet arról, hogy alpolgármester úr a gépjármű használatra még nem 

válaszolt mindig.  

 

Kovács István alpolgármester: válaszolt rá, március 19-én az, hogy a tisztelt kérelmezőnek 

nem felel, arról nem tehet.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a tisztelt úr kéthavonta előjön, hogy az önkormányzat nem 

válaszolt, miközben válaszoltak rá, hatalmas emailek vannak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: csak ezt hallja, hogy nincs válasz, nincs válasz.  

 

Kovács István alpolgármester: február 20-án volt egy levele, amire válaszoltak március  

19-én, közben volt egy testületi ülés és jegyző asszonytól kér tanácsot, tulajdonképpen a 

polgármester úr az OPEL gépjármű használatával  kapcsolatban kigyűjtötte a menetleveleket 

és az alapján írta meg a tisztelt kérelmezőnek a válaszát. Ő úgy tekintette, hogy egy általános 

válasz, de ott volt mellette, amit a polgármester úr szintén elküldött részletezve. Március 19-én 

válaszolt a február 20-i kérdéseire. Volt olyan kérdése, ami nem közérdekű adat.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: miért ment át a polgármester és a falugondnok is 

ugyanazon a napon Kővágóörsre, az nem nyilvántartott adat, tehát az nem lehet közérdekű adat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: meg van egy 200 kilométeres email sorozat oda-vissza 

válogatás, aztán az úr két hónap múlva közli, hogy három hónappal ezelőtt erre az emailre nem 

válaszolt.  



16 
 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: azért vetette fel, mert nem ismeri a válaszokat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: amúgy is, mint tudják az email nem hivatalos. Ismerteti a 

határozati javaslatot, melyet javasol elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

74/2023. (VI. 26.) HATÁROZATA 
 

A 2022. évi kincstári ellenőrzéshez készült intézkedési terv korrigálásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 60/2023. (V. 15.) határozatával 

elfogadott intézkedési tervet visszavonja, és helyette a jelen előterjesztés szerinti intézkedési 

tervet elfogadja.  

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester  

Határidő: az intézkedési tervben foglaltak szerint  

 

4.) Beszámoló az Önkormányzat részvételével működő társulások 2022. évi 

tevékenységéről 

 

Fábián Gusztáv polgármester: mint polgármester eljár ezekre a társulási ülésre, van 

Badacsonytomaj, Ábrahámhegy és Salföld községek óvodai ellátását biztosító társulás, sajnos 

óvodáskorú gyermek nincsen a településen, továbbá tagja az önkormányzat a Révfülöp és 

Térsége óvodai társulásnak is, harmadik pedig a Tapolca-környéki önkormányzatok társulása. 

Az előterjesztés tartalmazza, hogy ezeken az üléseken milyen döntések születtek. Kérdezi, hogy 

ezzel kapcsolatban van-e észrevétel.  

 

Kovács István alpolgármester: az előterjesztésben szerepel, hogy a társulásra átruházott 

feladat- és hatáskörök: szociális alapszolgáltatási feladatok ellátása: szociális étkeztetés.  Most 

akkor a társulás működési szabályzatát módosítják, hogy ha az érintett településekre ezt most 

leosztja. 

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: nem a társulás vonul ki egyébként, hanem a cég nem 

fogja csinálni a szállítást.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez egy furcsa helyzet, mert van egy kötelezettség, hogy a 

társulás a szociális étkeztetést biztosítja, van egy cég, a Menü Bt, aki csinálja, csak egyet nem 

csinál nem hozza, eddig ezzel nem volt probléma. Ez működött már nem tudni hány éve, ebből 

most kiszálltak, oldja meg az önkormányzat és akkor természetesen arra hivatkoznak, hogy a 

falugondnoknak ez kötelessége.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: egyébként logikusan.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az könnyítés most Salföldnek, hogy Ábrahámhegy elhozza az 

ételeket a központig és csak onnan kell felhozni minden nap, de például Balatonederics minden 

nap maga fog bemenni Badacsonytomajra. Ez most Salföldnek egy kicsit szerencsésebb, bár 
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van egy ellátás, amit jelenleg csak attól a cégtől tudnak venni, vehetne kékkúti vagy salföldi 

Vendéglőből is, mivel az közelebb van, de nem lehet, mert bizonyos feltételeknek meg kell 

felelni.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: közétkeztetési élelmezésvezető szükséges.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a cégen belül kell egy valaki, akinek ilyen végzettsége van.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: bonyolult ilyen végzettséget szerezni, vagy csak végig kell 

hallgatni egy képzést?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: annál azért bonyolultabb.  

  

Fábián Gusztáv polgármester: a Menü Bt-nek van ilyen embere. Amennyiben ez nem tetszik 

az önkormányzatnak, akkor a társulás felé társulási megállapodás módosítást kér. Kérdezi, hogy 

van-e ezzel kapcsolatban kérdés. Javasolja a beszámoló elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

75/2023. (VI. 26.) HATÁROZATA 
 

az Önkormányzat részvételével működő társulások 2022. évi  

tevékenységéről szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzati társulások 2022. évi 

munkájáról készült beszámolót tudomásul veszi, és elfogadja.  

 

5.) Ebrendészeti feladatok ellátása 2023. július 01. napjától  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem sikerült sajnos egy másik céget találni. Találkoztak a 

kistérségi társulási ülésen a tapolcai telepvezetővel, hátha ők ellátják ezt a feladatot, de nem 

elég, hogy nem tudják vállalni, de még pénzt kértek az önkormányzatoktól a saját 

tevékenységük folytatására. A polgármester kollégákkal sűrűn hallgattak. Javasolnia kell, hogy 

fogadják el az Olt-Alom ajánlatát, amely anyagilag nem módosult.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ez kötelező?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: igen, kötelező feladatellátás.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: aki azzal egyetért, hogy az Olt-Alom Állatvédő Egyesülettel 

meghosszabbítsák a szerződést az ebrendészeti feladatok ellátására, kézfeltartással jelezze.  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

76/2023. (VI. 26.) HATÁROZATA 
 

ebrendészeti feladatok ellátásáról 

 

Salföld Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja az Olt-Alom Állatvédő 

Egyesület (8226 Alsóörs, Kisloki u. 1017. hrsz) által megküldött árajánlatot, valamint az 

előterjesztés szerinti tartalommal a szerződéstervezetben foglaltakat. 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a döntésről értesítse a szervezetet és 

az ebrendészeti feladatok ellátására vonatkozó szerződést 2023. július 1.- 2023. december 31-

ig terjedő időszak vonatkozásában aláírja. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: 2023. június 30. 

 

6.) Mátraházi  Zsuzsanna képviselő kérdései  

 

a.) Csatornázás kérdése 

 

Fábián Gusztáv polgármester: átadja a szót Mátraházi Zsuzsanna képviselőnek.  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: szóval ez a hatodik napirendi pont, sok napirendi pont lesz. 

Amit az ülés elején is említett több napirendi pontot kért ebből lett ez a „kérdések” című 

napirend. Az első, amit kért, annak adott egy címet, mely az alábbi: Hiteles tájékoztatás alapján 

készítendő igényfelmérés Salföld csatornázásáról. Az elején feltette a kérdést, hogy egyáltalán 

még érvényben van-e az ötlet, hogy felvetődjön a csatorna, mert amióta ez legutóbb felmerült 

nagy csönd volt, most már tudják, hogy mi történt, mert még a napirendi pontok előtt felsorolta 

polgármester úr, hogy ez itt nem kérdés. 

 Azt írta, hogy „el kellene kerülni, hogy egy következő falufórumon a csatornapártiak és a 

csatorna ellenzők véleménye  hosszan összecsapjon és  ismétlődjön”. Az úgynevezett 

polgármesteri "felmérés" abszolút nem volt objektív, amit januártól fogva polgármester úr 

végzett a településen a polgármester úr az emberekhez kopogtatva. Levelében írta még, hogy: 

„Véleményem szerint csak akkor lehetne hitelesen felmérni a tulajdonosi szándékokat, ha 

minden egyes ingatlantulajdonos levélben kapna tájékoztatást a közös hivataltól. Ebben a kis 

falu csatornázásának immár tizenéve kimutatott hátrányai éppúgy szerepelnének, mint az, hogy 

a Balaton törvény már nem ír elő semmiféle kötelezettséget Salföld szennyvíz-

kezelésére vonatkozóan, hiszen nem jelent környezetterhelés a kis létszámú faluban termelődő 

szennyvíz. Pontos számok kellenének benne a létező egyedi tisztítókról, az esetleges csatornázás 

anyagi vonzatairól, a várható rendszeres költségekről. Az emberek csak így tudnának felelősen 

dönteni. Miután minden részletet megismertek, arra kellene kérni őket, hogy postafordultával 

válaszoljanak: szeretnének-e csatornát Salföldön, vagy sem. Egy tájékoztatólevél-

változatot szívesen leteszek az ülés asztalára” , de mivel erre nem volt igény most fel tudja 

sorolni, hogy mi van ebben a levélben.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tehát akkor volt egy javaslat, hogy legyen ilyen levél, erre 

kellene válaszolni: ez a polgármesteri felmérés abszolút nem volt objektív mérce, azt nem tudja, 

honnan veszi a képviselő asszony. Ami az írásbeli kérdést illeti, ami volt is már tizenvalahány 

éve, amit itt felsorolt, hogy mi legyen benne pontos számok az egyedi tisztítókról, nem tudja, 
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hogy ez kit érdekel abban az esetben, ha azt kérdezik, hogy legyen-e csatorna. Azon kívül a 

csatornázás anyagai vonzatait nem tudják.  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: akkor hogyan lehet nyilatkozni az illetőnek?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a felmérésének pontosan az volt a lényege, hogy 

megkérdezték, hogy milyen anyagi vonzatai lennének a csatornának, amire az válaszolta, hogy 

nem tudja. Mert ezt gyakorlatilag akkor tudnák meg, ha egy tervet készítenének, egy 

elképzelést, amiben benne szerepelne, hogy a csatornázáshoz milyen anyagi hozzájárulás kell, 

nagyjából tájékoztatnák a csatorna formájáról, ezt sajnos nem tudják, mert nincs ilyen elképzelt 

reménybeli terv, ami alapján ezt meg tudják mondani. Ebből következik, hogy teljesen 

felesleges lenne küldeni egy olyan levelet, amibe pont azt nem tudják majd az illetők a 

csatornáról, hogy mennyibe kerül a bekerülés, mennyibe kerül a havi díj, éppen ezért nem 

csinált ilyet a felmérése alapján, mert ez így teljesen felesleges. Akkor látja értelmét egy ilyen 

kérdésnek, ha elkészül egy konkrét terv, amiben már részletek is mutatkoznak és azt megvitatni 

és nem azt, hogy megint küld egy levelet, hogy csatornázás kell-e, vagy nem kell. Ez teljesen 

felesleges, abban az esetben, ha lennének távlati tervek, lennének elképzelések, amire, ahogyan 

mondta, felkért egy céget, aki egyelőre ott tart, hogy megmondja, hogy árajánlatot ad erre a 

dologra. Ha ezek az adatok meg vannak és nagyjából meg van szavazva, ha ez a cég csinál ilyen 

elképzelést, akkor lehet valóban egy hivatalos levelet akár minden ingatlantulajdonosnak 

küldeni, amiben már konkrétan  meg tudják nevezni az összeget a csatornázásról, tehát terv 

nélkül se falufórumot nem hív össze, se levelet nem küld, mert felesleges. Ami pedig a 

véleményét illeti a képviselő asszonynak, hogy nem volt objektív, azt tudomásul veszi. Tehát 

kár lenne felsorolni, hogy egyáltalán mi lenne abban a levélben, mert felesleges így.  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő:  úgy gondolja, hogy ilyen esetben azt kellene beírni, hogy 

fogalmunk sincs, mert még nincs terv, mert csak ötlet van, ami csak úgy röpköd a levegőben, 

de nyilvánvalóan lenne csatornadíj, nyilvánvalóan lenne viziközmű társulat.  

 

Kovács István alpolgármester: ezt mindenki tudja.  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: nem mindenki tudja, hogy mennyi most például a csatorna 

díj.  

 

Kovács István alpolgármester: az a vízdíjjal egybe van.  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: azt nem tudják az emberek, hogy az mennyi, más 

településekről lehetne tudni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a vízdíjat tudja…  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: a vízdíjat tudja, de a csatorna díjat nem tudja és azt nem 

tudja, hogy amikor locsol, azután is ki kell fizetni a csatorna díjat.  

 

Kovács István alpolgármester: olyan a lakosság összetétele, hogy ezt mindenki tudja, ahol 

lakik, ahol tartózkodik.  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: például ő nem tudja, hogy a szomszéd településen mennyi 

csatorna díjat fizetnek.  
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Kovács István alpolgármester: azt érti, de ahol lakik, ott tudja, hogy kell fizetni vízdíjat, 

csatornadíjat.  

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: az, hogy mennyi, azt nem tudja. A viziközmű társulatba a 

belépés mennyi, azt nem tudja.  

 

Kovács István alpolgármester: ami történt itt a csatornázással kapcsolatban, az ő meglátása 

szerint, semmi más nem történt csak egy előfelmérés történt, ami alapján az önkormányzatnak 

el kell indítania az egész folyamatot. Ezzel még senki nem kötelezte el magát, annak ellenére, 

hogy a polgármester úr tájékoztatását mindenki meghallgatta, aláírta. Olyan utat kaptak, ami 

alapján el kell, hogy indítsa az önkormányzat,  hozzáteszi, hogy a lakosok nagy része igényli a 

csatornát most is.  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: de nem tudja a részleteket.  

 

Kovács István alpolgármester: most egy előfelmérés van, nem fogja tudni, az önkormányzat 

kapott egy megbízást, hogy elindítsa a folyamatot, a folyamat elindult és meg fogja mindenki 

kapni erről a tájékoztatást.  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: azt sem tudja a tisztelt aláíró, hogy ennek a tervezésnek 

óriási költsége van és ha nem lesz pályázat, vagy nem nyer a pályázat, akkor is az ő pénzéből 

fogja az önkormányzat fedezni, és ezek nem kis költségek, ezek milliós tételek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez így van.  

 

Mátraházi  Zsuzsanna képviselő: ezeket nem tudja, és akkor nem bólintana rá annyira.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az adóbevételt hagyják, de állami támogatást is kap az 

önkormányzat, nem a salföldi lakosok fizetnék azt a bizonyos felmérést. Az viszont tény, hogy 

e nélkül teljesen felesleges leveleket írogatni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az előzetes felmérést kellett volna hivatalosan, írásban 

csinálni.  

 

Kovács István alpolgármester: megkérdezi, hogy  mit írt volna abba a levélbe, tudja 

konkrétan a tervet, mibe fog kerülni… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: konkrétan nem tudja, de tud mindenféle törvényeket… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: egyébként a képviselő asszonynak jogába áll leveleket írni… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: azt szeretné, hogy hivatalos levél legyen, aminek alapján 

felmérik, hogy ki igényli… 

 

Kovács István alpolgármester: lehet levelet írni akkor amikor majd adatokat tudnak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de addigra már elköltenek milliókat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: amennyiben  tisztelt képviselő asszony nem hisz az objektív 

mércének, ezt tisztázták, akkor csináljon egyet.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem akar felmérést végezni… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: egy hónapig járt a faluba… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: három hónapig csinálta… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: egy hónapig minden háztartást elért… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: három hónapig, de náluk nem volt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: bocsánat nem mindenkit ért el, bizonyos embereket nem tudott 

elérni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: többször is találkoztak, de nem említette… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a kérdés nem arról szólt, hogy milyen jó a csatorna, mennyibe 

kerül, hanem a csatorna, mint szennyvízkezelési megoldás érdekelné-e az illetőt. Ez volt a 

kérdése, de már rögtön megmondta, hogy nem tud adatokat mondani, hogy a bekerülés, az 

alapösszeg mennyi lenne. Azt sem tudja megmondani, hogy az önkormányzatnak ez mennyibe 

kerül, hiszen árajánlatot kell hozzá kérni. Akkor fognak arról beszélni, hogy ez milliókba kerül 

stb., ha napirendre veszik és mérlegelnek, hogy megéri-e az önkormányzatnak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: lehet, hogy ha az információkat, elleninformációkat tudták 

volna, akkor nem lett volna ennyi aláírás. Ha tudja, hogy a 2018-as Balaton törvény szerint 

semmiféle kötelezettség nincsen Salföldre, hogy milyen szennyvízkezelési megoldás… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: de nem ez volt a kérdés képviselő asszony… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a kérdés sem volt jó… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem arra volt kíváncsi, hogy a Balaton törvény mit tartalmaz, 

azt tette fel kérdésnek, hogy abban az esetben, ha csatorna épülne Salföldön, akkor érdekli-e a 

csatorna, mint szennyvízkezelési megoldás, függetlenül attól, hogy jelenleg milyen 

szennyvízkezelési megoldása van. Minden felnőtt ember maga tudott dönteni erről, tudja, hogy 

mi a csatorna, valószínű azt is tudják, hogy mi a csatorna előnye, hátránya. Tudják, hogy mi az 

előnye az egyedinek, illetve mi a hátránya. Legtöbbször ilyen típusú válaszadóval találkozott, 

egyedül arra nem tudott válaszolni, hogy ha csatorna társulás alakul, akkor mennyi lesz a 

költség. Erre gyakorlatilag terveket kell csinálni, de nem is ez a lényeg, ez egy elméleti kérdés, 

nem abba mennek bele, hogy mi a jó a csatornába és mi a nem jó és mi a Balaton törvény stb. 

Ez volt a kérdés, hogy felülvizsgálta 10 év után a lakosság hozzáállását a szennyvíz kezeléshez.   

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezt kellett volna úgy csinálni, hogy az összes tényt 

ismertetik, a Balaton törvény változása, a várható költségeket, így lehetne hitelesebb és írásban 

kérni a választ.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: érti, amit a képviselő asszony mond, tulajdonképpen egy olyan 

levelet küldene, amibe a csatorna összes negatívumát leírná és beleírnák az egyedi összes 

csodálatos pozitívumát. Ezek után megkérdezi, hogy kell ez a szörnyű csatorna?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az egyedit viszont be kellene írni… 
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Fábián Gusztáv polgármester: írjon levelet a képviselő asszony. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem ír levelet, egy hivatalos levélben kellene, mert így 

lehetne felmérni. Egyébként azt is bele kellett volna írni, hogy az egyediket, amelyet jelentős 

állami támogatásból 10 évvel ezelőtt létrehoztak, azokat viszont ki kellene dobni, tudniillik a 

csatornára rá kell csatlakoznia annak is, akinek egyedije van. Ez milyen környezetkímélés, hogy 

óriási nagy szerkezeteket kidobnak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: erre mondja el a jogszabályt tisztelt képviselő asszony, mert 

ahogy tőle hallják, azt abszolút nem megfelelő tájékoztatás… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mondja: 2018. évi CXXXIX. törvény 54. §-a. Azért mondja, 

mert tényleg felkészült, az adatokat tényleg muszáj a közösséggel tudatni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor felteszi a kérdést, a tisztelt testületnek, Mátraházi 

Zsuzsanna javaslata, hogy zárják le ezt a vitát. Kérdezi alpolgármester urat, hogy van 

hozzászólása?  

 

Kovács István alpolgármester:  nem akar nagyon belemélyedne, mert ez nem arról szólna, de 

amikor olyan levelet lát kint a lakosság körébe, hogy az egyedi nem kerül semmibe, akkor az 

temérdek hazugság. Az törvénytelenséget követ el a mai napig, aki ezt használja és ilyet le mer 

írni, részletekbe nem megy bele. Ő is rájönne, hogy az egyedi nem megoldás a továbbiakban, 

ebben a felállásban. Most ez tudatos környezetszennyezés, ami történik az egyediekkel, 

képviselő asszony itt van bizonyos időszakokban és nem látja.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akivel beszélt, minden elégedett volt vele.  

 

Kovács István alpolgármester: elégedett? Mivel? Azzal, hogy nem fizet semmit, nincsen 

kontrolálva, nincsen  napló vezetve, nincs közös felügyelő, nincs mintavétel a kutakból, ezt 

mind meg kellene tennie az egyedieknek, persze, hogy nem kerül semmibe.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezt nem az egyedieknek kell megcsinálni, hanem az 

önkormányzatnak.  

 

Kovács István alpolgármester: az önkormányzat kiszállt ebből, az öt év lejárt, akkor amikor, 

ott ült a döntésnél. Akkor ha megoldódik a csatorna kérdés, hogy akkor mi volt a vita tárgya, 

nem akar belemenni, akkor most nem kellene feltörni az utakat, mert az új út alatt csatorna 

lenne, tehát mindennek lett volna egy logikus értelme. Megint látják azt, hogy tolódik az ügy 

előre, ő tudja, hogy költséggel fog járni, mindenki tudja. Nagy része tudja, aki itt van Salföldön, 

mert annyira kicserélődött a lakosság összetétele, hogy ahol lakik, ott igénybe veszi. Ez egy 

előfelmérés volt és a lakosság nagy része megint igényli és innentől fogva megkérdezi a 

képviselő asszonyt, hogy mit csinál? Leállítja az önkormányzatot, mint akkor? Nem 

foglalkoznak vele és elvetik maguktól a kérdést?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: hiteles véleményt kér… 

 

Kovács István alpolgármester: lehet belemenni dolgokba, ha majd lesz konkrét adat, még 

nem kötelezte el magát senki. Az önkormányzat foglalkozhat vele, legyen melegen tartva és ha 

több adatot tud és kiderülnek a költségek, akkor majd lehet nyilatkozni.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az egyedit most sok támadás éri, múltkor is azt mondta a 

polgármester úr, hogy elromlott és javítani kellett. Kérdezi, hogy ha polgármester úrnak, 

alpolgármester úrnak elromlik a hűtőszekrénye, akkor hűtőházat épít a kertjébe, ahelyett, hogy 

venne egy másikat, vagy hívna egy szerelőt?  

 

Kovács István alpolgármester: nem akar újra belemenni az egyedibe. Működik egy egyedi 

szennyvíztisztítás, aminek megvan a működési feltétele, de ez nem valósul meg a faluban.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az önkormányzatnak kellene arról gondoskodni, hogy ez 

kötelező legyen és egy embert… 

 

Kovács István alpolgármester: foglalkoztat egy embert, mint akkor munkabérért? Ne 

menjenek bele… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: úgy, a hogy adót kell fizetni, ezt is kell fizetni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: próbálják már lezárni, feleslegesen beszélnek. A javaslat az 

volt, hogy küldjenek-e levelet jelen állapotban, azt javasolja, hogy nem. Küldjenek levelet 

akkor, amikor az önkormányzat talált egy kivitelezőt, aki megfelelő árajánlatot adott a terv 

előkészítésére, az ajánlatot elfogadták, elkészül a terv, egy koncepció a dologra, a különböző 

hatóságoknál milyen és mennyi munkát kell végezni és az benne lenne egy ilyen tervben és 

akkor, ha majd már tisztán látnak, akkor visszatérhetnek arra, hogy konkrétan az adatok 

tudatában és az egésznek a pontosított változatában küldhetnek egy hivatalos levelet az összes 

ingatlantulajdonosnak a faluban. Jelen formában, nem tudja javasolni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: abban a formában is el fogja küldeni, mert ezeknek a 

tájékoztatásoknak pontos törvényi hivatkozásokat kell tartalmaznia… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: hivatalos levelet most semmi értelme elküldeni véleménye 

szerint.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ennek ellenére el fogja küldeni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: mindenkinek elküldheti. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem mindenkinek, csak a Jegyzőségnek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy most mit fog elküldeni a tisztelt képviselő 

asszony?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: amit szeretne, hogy ha polgármester úr is úgy dönt. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a polgármester most úgy döntött, hogy nem fogja elküldeni 

ezt a levelet.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: majd ha úgy dönt, hogy legyen hivatalos levél, akkor ezek 

a pontok legyenek benne. 
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Fábián Gusztáv polgármester: ezt is az önkormányzatnak kell elküldeni és nem a Jegyző 

Asszonynak.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: kérdezi, hogy akkor most nem hoznak döntést?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: hozhatnak. Tegye fel a kezét, aki Mátraházi Zsuzsanna 

képviselő javaslatára küldjön ki az önkormányzat egy hivatalos levelet  - azt  tudja mondani, 

hogy ne – aki ért egyet ezzel a javaslattal.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 1 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

77/2023. (VI. 26.) HATÁROZATA 

 

ingatlantulajdonosok írásos tájékoztatása a csatornázásról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Mátraházi Zsuzsanna képviselő javaslatát 

- mely szerint a csatornázás kérdésében hivatalos levél kerüljön kiküldésre az 

ingatlantulajdonosok számára – nem fogadja el.  

 

Kovács István alpolgármester: hozzáteszi, hogy azért nyilatkozott így, mert elmondta a 

véleményét, ez egy előfelmérés, ugyanennek a levélnek ugyanez lenne az eredménye, mint ez, 

utána még többször kellene dönteni, hogy merre menjenek, hova menjenek, milyen költségek, 

milyen megbízás.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: addig nem tud falugyűlést sem összehívni, amíg nem tud 

valamint felmutatni.  

 

b.) Tervek a buszfordulóbeli kereszttel kapcsolatban 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez volt az övé és utána jött az Értéktár Bizottságtól egy levél, 

amiben azt írta, hogy romlik az állapota és valamit tenni kellene, de ebben a levélben teljes 

részletességgel szerepel, hogy a kereszt felújítása három részből áll. Ezzel foglalkozni kell és 

szavazzák meg, hogy ezzel foglalkoznak, mielőtt még tovább romlik az állaga.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: 30 éve ott van az a kereszt, mindig is foglalkoztak vele, most 

éppen az Értéktár Bizottság elnöke napirendre vette a témát. Igaza van, vegyék napirendre, csak 

egy kicsit meglepődött, hogy egyébként egy tanult ember, csak éppen ehhez a témához nincsen 

diplomája, leír egy munkatervet. Itt is ugyanaz a probléma, mint a csatornával, hogy ezzel 

valóban el vannak maradva, mert amit leír, hogy szakvélemény, az nincs. A javaslata az, hogy 

vegyék napirendre a keresztet, ugye már többször volt népszavazás is a kereszttel kapcsolatban, 

hogy kiegyenesíteni, de döntetlenre áll a küzdelem, hogy valakinek így tetszik, valakinek 

felállítva. Valóban meg kell csinálni és egyébként amit ott lehetne csinálni az pusztán csak 

annyi, amit már többször átgondolt,  hogy alul kijavítani, amit bármikor meg tud csinálni, ez is 

egy állagmegóvásnak a része.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: pont arról van szó, hogy védett érték és nem lehet.  
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Kovács István alpolgármester:  eddig is ezt tették.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ahol nincs vakolat, ott vissza lehet pótolni, nincsen másról 

szól, csak az alsó lábazatnál a leszakadt vakolatot pótolni, szabályos formában lemeszelni és 

kész, meg lehetne csinálni, sajnálatos módon az az igazság, hogy egy kicsit elhanyagolták ezt 

a keresztet. Azt nem tudja megígérni, hogy feltáratja… 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az van benne, hogy statikai vizsgálat… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: fog kérni szakvéleményt, vagy attól az úrtól, akit ott javasol, 

akinek erre van jogosultsága és diplomája, a tisztelt elnök úrnak más területen van diplomája.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: javasolja a szakembert, teljesen korrekt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: szakembertől fog kérni műemlékvédelmi tájékoztatást.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: statikai vizsgálatot. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez az, amit húznak, mint a rétes tésztát, statikai vizsgálat, 

valóban a kereszt körül, ha már hozzányúlnak, akkor ott elképzelhető, hogy valóban egy 

feltárást kellene végezni.  

 

Kovács István alpolgármester: nem kell, ehhez nem kell.   

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszöni a javaslatot, majd ha hivatalos fórumon megtudja, 

akkor oké, egyelőre maradjanak annyiba, hogy megfogadta a javaslatot és kér kettő ajánlatot a 

szakértőtől.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: statikai vizsgálat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: statikai kell, meg a műemlékvédelmi helyreállítást. Van a 

faluban érintett szakértő, akit meg lehet kérdezi. A statikai szakembert valóban keresni kell. 

Ennyit tud mondani röviden, indítsák el.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mondjanak határidőt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a következő testületi ülésen beszámol róla, hogy mit tudott 

elérni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mikor lesz tervezett ülés?  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: szeptemberben.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: maradjanak annyiban, hogy amennyiben záros határidőn belül 

megszerzi ezeket az ajánlatokat, akkor egy gyors rendkívüli ülésen átnézik, hogy mit tudnak 

javasolni és akkor kezdjék el a kereszt felújítását.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha szeptemberben lesz csak a következő ülés, akkor mi a 

helyzet a csatorna üggyel. Ott is rendkívüli ülés lesz?  
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Fábián Gusztáv polgármester: biztos, hogy lesz rendkívüli ülés, ha megjön az ajánlat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor erről nem kell határozatot hozni.  

 

c.) Figyelmeztető tábla kihelyezése a Pajta előtti kőkonstrukcióhoz 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: már nem tudja, hogy ki hozta szóba egy korábbi ülésen, 

hogy egy figyelmeztető táblát kellene kihelyezni a Pajta előtti területre, ahol kőkonstrukciók 

vannak. Ha nem hívják fel a figyelmet, ott azért mindenféle baleset történhet. Ha nem hívják 

fel a figyelmet, hogy ki-ki saját felelősségére használhatja a gyerek a szülő felelősségére 

használhatja, ha valaki megüti a bokáját, akkor az önkormányzat is megütheti a bokáját.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: igen, ez így hangzott el ez a dolog. Akkor nézzék Salföld 

helyzetét a kövek szempontjából. Az egész Salföldön mindenhol ki van téve kiásott ki, házak 

előtt, szinte minden utcában van, kettő vagy három, épp a tisztelt képviselő asszony előtti részen 

is van egy kis kőhegyecske van. Kérdezi, hogy hova helyezzenek el táblát, mert a javaslat csak 

a Pajta Galéria előtti zöldterületre vonatkozik. Mi van azokkal a kövekkel, ahol szólóban van a 

kő, oda is felmászhat a gyerek, leshet a gyerek. Helyezzenek el minden kőhöz egy táblát, ha 

már elhelyezik, akkor milyen szövege lenne, fogalmazza meg a képviselő asszony.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a köveket, vagy a kőkonstrukciót mindenki csak saját 

felelősségére használhatja. Azért oda kellene kitenni, mert azt polgármester úr alkotta 

tulajdonképpen.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tehát ki lesz írva, hogy tervezte: Fábián Gusztáv polgármester.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezt mindenki tudja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: érti, majd a bírósági tárgyaláson.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem maguktól kerültek oda a kövek.  

 

Kovács István alpolgármester: azt is kirakná, hogy ne a célnak megfelelően használják, mert 

a kövek nem azért lettek kirakva, hogy mászkáljanak rajta, hanem díszítésnek. Azt is ki lehetne 

rakni, hogy kőre felmászni tilos!  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az nem egy játszótér.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ki fogja deríteni, hogy ki hova rakott ki követ, mert nemcsak 

a polgármester rakott ki követ, rakott ki más ember is. Minden kőhöz odaírják, hogy ki ásatta 

ki, ki rakta oda, hogy vigyázzanak, mert vele kell majd a tárgyaláson beszélni. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: gondolja, hogy egyeztetett a polgármester úrral, hogy ki 

lehet rakni követ nem? Nyilván aki hozzájárult ehhez a kőkonstrukcióhoz, az egyeztetett a 

polgármester úrral.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: volt olyan is, de volt olyan is, hogy kivitte az utcára és ott 

hagyta. Éppen a Rákóczi utcában kettő is kiment, nem zavarja, mert tetszik, mert itteni kövek.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nyilvánvalóan egyetlen kőről nem lehet akkorát esni, mint 

a kőhalmokról.  

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: változatlanul kér egy beadványt a tisztelt képviselő asszonytól, 

hogy milyen szöveg kerüljön a táblára és hol, tehát csak itt, vagy csak ott.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: csak ott, mert az játszótér jellegű.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha baleset máshol történik, akkor mi lesz?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: azt nem hiszi, hogy az önkormányzat felelőssége.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: önkormányzati területre van kitéve legalább húsz helyen, óriás 

kő Salföldön, ott mi lesz?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: egy lapos kőről leesik valaki, akkor mi van?  

 

Kovács István alpolgármester: ott is kitörheti a lábát, akkor általánosságban kellene valamit 

kihozni, hogy az egész településre vonatkozik.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor kiírhatja a falu elejére, hogy „vigyázat kövek”. 

Javaslatot kér, mert tanácstalan, hogy mit írjon rá.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: rendben.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha jön a képviselő asszony írásos javaslata, akkor tisztázták, 

hogy csak a Pajta Galéria előtt, mert a többinél semmi probléma nem lesz, és mi legyen rajta?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ezt mikorra küldje el?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: bármikor, akár holnap.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mert ha csak szeptemberben lesz a következő ülés, akkor mi 

történik addig, semmi.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha még lehetne, akkor a tábla formájáról és esetleg egy 

javaslatot, hogy kivel készíttessék elő, ennek azért vannak ilyen technikai részlete is, ami 

szintén nem könnyű itt a környéken.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de nem ezt kérdezte, ha szeptemberbe kerül az ülés elé… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: rendkívüli ülés is lehet.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ha kiraknak egy táblát, hogy nem mehet senki a kövekre, 

és emailben ezt el tudják rendezni, akkor nem biztos, hogy ülést kell összehívni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a polgármester úr azt mondta, hogy kell…. 
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Fábián Gusztáv polgármester: szigorúan önkormányzati ülést akar, mert ebből már politikai 

helyzet alakul ki.  

 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: mi pedig szabadságra szeretnénk menni a nyáron.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezt tulajdonképpen lezárhatják, várja a javaslatot.  

 

4.) Tervek az önkormányzat birtokába került ingatlan, a volt Bölcskei ház további 

sorsáról 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy mi a terv a volt Bölcskei házzal? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: már több ülésen beszéltek erről, jelenleg tanácstalanok, mert 

kaptak egy nagyon nulla komfortfokozatú házat, ami víz nincsen, talán villany van. Igazából 

kicsi, csúnya, öreg, de van értéke, nagyon örül, hogy az önkormányzat tulajdonába került. 

Gondolkodnak saját beruházásban, önkormányzati vendégház kialakítására, ami nagyon sokba 

kerülne, drága lenne.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az önkormányzatnak volt 19,5 millió forintja, ha erre 

fordítják, akkor visszafordítják.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a 19,5 millió kevés lenne.  

 

Kovács István alpolgármester:  mindent át kell átépíteni tetőcseréptől kezdve, mindent.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: 45-50 millió kellene, ráadásul hozzá is kellene építeni, mert 

kicsi, kerítés, kapu építés. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: erre kellene pályázni legközelebb.   

 

Fábián Gusztáv polgármester: most elég nehéz időket élnek a faluprogramok terén is, a 

háború sajnos elviszi a pénzt. Úgy érzi, hogy mostanában ilyen célra pályázat nem lesz, bár 

lenne. Van még más esetleg, nem tájház, hanem bemutató központokra voltak régebben 

pályázatok, ami majdnem ugyanaz, mint a vendégház létesítés, csak még rosszabb. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: vendégházat kellene egyértelműen csinálni, végig kell 

gondolni, hogyan lehetne erre pénzt szerezni. Ha pályázat nincsen, akkor hogyan lehetne?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: körülbelül itt tartottak februárban is, ennyit tud erre válaszolni. 

Egyébként ha bárkinek, bármilyen ötlete van, annyit tudtak, ahogyan a képviselő asszony írja, 

hogy kertirtás, ami nem kertirtás volt, hanem rendbetétele a kertnek.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nagyon sajnálja a birsalma fát.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a kertirtás egy külön műfaj. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez történt.   

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem ez történt, ezt visszautasítja.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: hiányzik a birsalma fa, hiányoznak a málna bokrok. 

 

Kovács István alpolgármester: minden ott van, csak vissza lett vágva.  

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy van még kérdés ezzel kapcsolatban?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: minél hamarabb kellene valamit lépni, vagy valamit 

kitalálni, mert egyre rosszabb állapotba lesz a ház és egyre magasabbak lesznek az építőanyag 

árak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: jelenleg tető probléma van, melyet valószínűleg társadalmi 

munkában elvégeznek. Tehát ennyi, sok pénz kellene, pályázati pénz kellene, álmodozás van, 

többet nem tud mondani.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: Rákóczi utcában aszfalt. Első pillanattól kezdve töredezett, 

kérdezi, hogy azt mikor javítják ki és a garancia érvényes-e még?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem garanciában javítják ki, egy helyen van komolyabb 

probléma. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: több helyen is van a szélénél.  

 

Kovács István alpolgármester: ott azon a szakaszon igen, az új építkezésnél.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nemcsak az új építkezéseknél, máshol is.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem látta, de bizonyára a képviselő asszony alaposan 

megfigyelte.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: igen arra jár.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ő is arra jár, de nem látta, lehet, hogy más szemüveggel kell 

nézni. Az új építkezésnél természetesen a tulajdonos vállalja, csak most már megvárja a 

kerítését és azt teljes mértékben szabályosan kijavítja.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy az egyéb helyeken?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az egyéb helyeken, ha ilyen van, akkor valóban felmerülhet a 

garancia kérése.  

 

Kovács István alpolgármester: a múlt héten foltoztak előttük. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: amit tudnak, próbálnak saját erőből megvalósítani. Igen 

alpolgármester úr előtt javították a pályát, bár nem olcsó.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő:  ezt garanciában kellene csinálni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: igen, garanciába.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de akkor az miért drága?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: alpolgármester úrral megcsinálták kísérletképpen, kettő 

kátyút. Mutassa meg a képviselő asszony azokat a szakaszokat és kihívják a céget, hogy javítsa 

ki.   

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezt megint nem érti, miért nem garanciába, miért saját erőből 

javítgatják?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem lát ilyen problémát.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de most javították ki.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: azt az egyet megcsináltuk házilagosan. 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de miért, miért nem garanciába?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: azért, mert megpróbálták gyorsan megoldani.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez ugyanolyan, mint az előtető.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha nagyobb mennyiségben tud felmutatni a képviselő asszony 

akkor helyszíni szemlén megnézik és felkérik a céget, hogy javítsa ki. Elmegy ott minden nap, 

de nem tapasztalta.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezzel a tapasztalattal kapcsolatban, van egy kérése, már 

nincsen érvényben a járvány miatti veszélyhelyzet és annak az a része, hogy a polgármester 

egyszemélyben dönt, de ennek ellenére, amit lát… Azt szeretné kérni, félig eltúlozva a 

dolgokat, hogy ha véletlenül akkumulátor gyár, vagy katód üzem létesítése jutna eszébe, akkor 

az első ötleténél jelezze.    

 

Kovács István alpolgármester: a Nemzeti Park eleve kizárja.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: jelezze a képviselő-testületnek és a lakosságnak is, mert 

ezek az egyszemélyi döntések most már tényleg egy kicsit elszaporodtak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egyszemélyi döntések már nincsenek másfél éve.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: még is csak ezt gyakorolja polgármester úr.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ne állítsa a képviselő asszony, hogy egyszemélyi döntések 

vannak, mert jegyzőkönyvbe beszél, hülyeségeket nem szabad mondani. Nincsenek 

egyszemélyi döntések másfél éve, itt ülnek a Faluházba és szavazgatnak. Kérdezi, hogy nem 

vette észre a tisztelt képviselő asszony? Hol vannak itt egyszemélyi döntések?  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ennek ellenére egyszemélyben kezdett felméréseket 

végezni… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: azt bármikor megcsinálhatja egyszerű fapados képviselőként, 

nem, mint polgármester, úgy, ahogy a képviselő asszony is megcsinálhatja.   



31 
 

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ennek ellenére egyszemélyben kezdett felméréseket 

készíteni januárban, egyszemélyben döntött… 

 

Fábián Gusztáv polgármester: felmérést lehet csinálni egyszemélyben, döntéseket nem lehet 

hozni egyszemélyben, két külön kategória.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kezdi elölről a mondatot, egyszemélyben döntött úgy, hogy 

felmérést végez az önkormányzat nevében nyilvánvalóan, mert polgármester és tájékoztatja a 

lakosságot arról, ami még nincs is. Egyszemélyben döntött arról, hogy nem garanciában 

javíttatja ki a kátyút, hanem házilag megcsináltatja. Ezért kérte, hogy ha ilyen rémes ötlet 

támad, hogy akkumulátor gyár, vagy katód üzem, akkor arról nagyon gyorsan tájékoztassa a 

testületet.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: látja bizonyára képviselő asszony kedveli ezeket a 

beruházásokat, de a véleményével ellentétes véleményen van, de szól, ha jön a kínai cég.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha félreértette volna, akkor nem kedveli ezeket a katód 

gyárakat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: még egyszer mondja, egy kátyúzás kétség kívül egy 

polgármesteri döntés, de a megoldás ilyen kis méretben kettő darab fél négyzetméteres kátyú.  

 

7.) Szociális étkezés szállításával kapcsolatos megállapodás elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ismerteti a megállapodás tervezetet, melynek lényege, hogy 

július 1-től a Menü Bt az ételek szállítását nem tudja biztosítani. Ábrahámhegy elhozza 

Badacsonytomajról az ételt, viszont az onnantól történő szállítást Salföld Önkormányzatának 

kell megoldania. Amennyiben Ábrahámhegyen a falugondnok szabadságon lesz, akkor Salföld 

biztosítja a szállítást. Kérdezi, hogy van-e észrevétel.  

 

Kovács István alpolgármester:  egyetlen egy problémája van az egésszel, ami fel fog vetődni, 

még pedig az, hogy ő helyettesíti az ábrahámhegyi falugondnokot, de mi van akkor, ha olyan 

útja van, hogy nem ér haza, mi van, ha bent marad az összes szabadsága, kérdés, hogy ezekre 

milyen megoldás fog történni. Valamikor a falugondnoki szabályzatban benne volt, hogy ki kit 

helyettesít, de ez nem működik, tehát ilyenkor mi van. Csak azért, hogy ne legyen fennakadás, 

mert akkor milyen „B” variáció van. Ha beteget visz és nem végez a rendelésen, akkor majd 

hívogatják, csinálják természetesen, de ezek a kérdések fel fognak merülni hamarosan.   

 

Fábián Gusztáv polgármester: természetesen akkor ő fog menni ebben az esetben. Azt nem 

szabad csinálni, hogy a falugondnokok azonos időpontban mennek el szabadságra. 

Remélhetőleg olyan nem lesz, hogy egyikük sem tud elmenni, tehát megnyugtatás képpen 

mondja alpolgármester úrnak, mint falugondnoknak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: egy ötlete támadt, amikor meghallotta ezt az összeget 105 

Ft/adagot a szállításhoz. Legutóbb azt mondta, hogy a szociális ebédet befizetők bizonyos 

százalékot kaphassanak, nem 50 %-ot mint eddig, hanem ha jól emlékszik, akkor 20 %-ot. 
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Fábián Gusztáv polgármester: ez a 105 forint biztos nem éri meg Tomajig, de még 

Ábrahámhegyig sem, de ez ugyanolyan benzin költség tovább lépéssel jár, bőven rá fogják 

költeni benzinre.  

 

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: a falugondnoki támogatásban nincsen benne a benzin 

támogatás?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: ez így nincsen nevesítve, 4.952.000 Ft a falugondnoki 

támogatás és jön hozzá 666.286 Ft szociális hozzájárulás. Ebben minden benne van a bér, az 

ágazati pótlék, a cafetéria stb. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a megállapodás elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

78/2023. (VI. 26.) HATÁROZATA 

 

szociális étkezés 2023. július 1-től történő szállításáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Balaton-felvidéki Szociális, 

Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat, Ábrahámhegy Község Önkormányzat, 

Balatonrendes Község Önkormányzata és Salföld Község Önkormányzata közötti 

megállapodást a szociális étkezés Menü Kft (8258 Badacsonytomaj, Kert u. 8.) főzőkonyhájáról   

2023. július 1. napjától történő szállítása vonatkozásában elfogadja. 

 

Felhatalmazza a polgármestert a megállapodás aláírására.  

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal.  

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: megköszöni a részvételt és az ülést 11:07 órakor bezárja.  

 

K.m.f. 

 

 

 

 

Fábián Gusztáv        dr. Szabó Tímea 

polgármester        címzetes főjegyző 


